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Närvarolista 

Beslutande  

Ledamöter Kristina Åhl (s) ordförande 
Per Rauman (S), 1:e vice ordförande 
Gunnar Liljebäck (C), 2:e vice ordförande deltar §§ 59-79,81 
Niclas Hökfors (S) deltar §§ 59-65, 67-81 
Susanna Karlsson (S) deltar §§ 59-65, 67-81 
Sarah Karlsson (C) 
Bengt-Erik Rolfs (S) deltar §§ 59-79,81 
Marianne Sandström (SD) 
Kristina Olofsson (V) 
Ann-Louise Wäppling (S) deltar §§ 59-79,81 
Stefan Granlund (C) 
Cenneth Pettersson (S) 
Leif Grape (M) 
Robert Karlsson (S) 
Per-Erik Olofsson (C) deltar §§ 59-79,81 
Ivar Isaksson (S) ersättare för Maria Edfast (S) 
Daniel Henriksson (V) deltar §§ 59-79,81 
Anna Henriksson-Hjelm (C) 
Jörgen Wennström (S) 
Carina Tornberg (S) ersättare ör Ann-Louise Vinsa (S) 
Fredrik Gustafsson (S) 
Susanne Grape (M) ersättare för Matz Flink (M) 
Veronica Andersson (S) 
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Kf § 59 Dnr 2024-000051  

Upprop 

Beslut 

Anna-Lena Eriksson, kommunsekreterare förrättar upprop för dagens 
sammanträde 
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Kf § 60 Dnr 2024-000052  

Val av justerare 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Utse ledamöterna Fredrik Gustafsson(s) samt Gunnar Liljebäck (c) att 
justera dagens protokoll 

Utse ledamot Kristina Olofsson (v) att justera § 80 i dagens protokoll 
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Kf § 61 Dnr 2024-000054  

Meddelande delgivningar 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Godkänna inlämnade meddelande/delgivningar 

Sammanfattning av ärendet 

Kommundirektörens rapport 2024-10 

---- 

Följande meddelande/delgivningar efter diarienummer, datum ärende samt 
handläggare: 

2024-000109 2024-06-10 Dom - Förvaltningsrätten avslår överklagandet, 
Luleå FR 442-24,Jan Johansson  

2024-000456 2024-06-12 Protokoll - RKMs Direktionsmöte nr 2, 2024-06-
11,Niclas Hökfors  

2024-000457 2024-06-12 Protokoll - RKM Arbetsutskottsmöte nr 2, 2024-
05-30,Niclas Hökfors  

2024-000477 2024-06-20 Beslut om oförändrad Förbundsavgift till Sveriges 
Kommuner och Regioner 2025, Niclas Hökfors  

2024-000478 2024-06-24 E-nämndens protokoll 2024-06-20, Niclas Hökfors
  

2024-000481 2024-06-24 Beslut om entledigande av notarius publicus, Jan 
Johansson  

2024-000386 2024-07-01 Borgensförbindelsens omfattning, Jan Johansson
  

2024-000513 2024-07-09 Granskningsrapport 2023 - Överkalix Fastighet 
AB, Jan Johansson  

2024-000518 2024-07-16 Protokoll bolagsstämma 2024 - Överkalix 
Fastighet AB, Niclas Hökfors  

2024-000529 2024-08-12 Beslut Norrbottens kommuners styrelse § 39 
angående Kommunernas avgifter 2025, Agneta Suikki  

2024-000554 2024-08-27 Halvårsrapport 2024 - Filmpool Nord AB, Niclas 
Hökfors  
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2024-000573 2024-08-29 BD Pop Halvårsrapport 2024, Niclas Hökfors
  

2024-000588  2024-09-06 Förordnande som ordinarie notarius publicus i 
Pajala, Övertorneå, Haparanda, Kalix och Överkalix, Jan Johansson 

2024-000597 2024-09-16 Egenkontroll, Jenny Liljebäck  

2024-000597 2024-09-16 Kvalitetsberättelse 2023, Jenny Liljebäck  

2024-000597 2024-09-16 Patientsäkerhetsberättelse 2023, Jenny Liljebäck 

2024-000597 2024-09-16 Samordnad individuell planering, Riktlinjer och 
rutiner, 20230509, Jenny Liljebäck  

2024-000597 2024-09-16 Hemsjukvårdsavtal, beslut och rapport, Jenny 
Liljebäck  

2024-000640 2024-10-02 Kollektivtrafikmyndigheten - Beslutsexpediering 
Arbetsutskottsmöte nr 3 2024-09-24, Niclas Hökfors  

2024-000654 2024-10-07 E-nämndens sammanträde 2024-10-03, Niclas 
Hökfors  
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Kf § 62 Dnr 2024-000036  

Motioner 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Uppta motionerna till beredningen 

Sammanfattning av ärendet 

Marianne Sandström (sd) har lämnat in en motion -Förbättra 
näringslivsranking, Dnr 2024-671 

Kristina Olofsson (v) Motion angående Julgåva, Dnr 2024-691 
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Kf § 63 Dnr 2024-000037  

Interpellationer, enkla frågor 

Beslut 

Inga interpellationer har inkommit till dagens sammanträde 

 



 

Kommunfullmäktige 

Sammanträdesprotokoll 
Sida 

11(53) 

Sammanträdesdatum 

2024-10-21 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Signerat: 9176B970766A477C1FFB4D026B9E7BF1CD9FA89032 

 

Kf § 64 Dnr 2024-000057  

Information kommunfullmäktige år 2024 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Godkänna informationen 

Sammanfattning av ärendet 

Jan Johansson kommundirektör lämnar aktuell information avseende 
försäljning av Bränna 4:22. (Grand Arctic hotell) Frågan är inte färdigutredd 
beslut förväntas tas till kommunfullmäktige 2 december 2024. 

 



 

Kommunfullmäktige 

Sammanträdesprotokoll 
Sida 

12(53) 

Sammanträdesdatum 

2024-10-21 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Signerat: 9176B970766A477C1FFB4D026B9E7BF1CD9FA89032 

 

Kf § 65 Dnr 2024-000128  

Motion - Kommunala riktlinjer för överlåtelse och 
förvärv av fastigheter 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att anse motionen besvarad 

 

Ledamot Marianne Sandström (sd) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget lagt förslag 

 

Sammanfattning av ärendet 

Motion – kommunala riktlinjer för överlåtelse och förvärv av 
fastigheter 

 

SD yrkar på att förvaltningen tar fram och presenterar riktlinjer 
avseende överlåtelse och förvärv av fastigheter samt avseende 
markanvisning och exploateringsavtal. Det är korrekt att vi behöver ha 
regler för hur vi använder vår mark, våra byggnader och våra resurser. 
Det arbetet kommer att vävas in i arbetet med vår översiktsplan. Den 
behöver föregå arbetet med reglemente kring markanvändning. PBL 
säger helt riktigt att alla kommuner behöver ha riktlinjer avseende 
markanvisning och exploateringsavtal. Det arbetet kommer att göras i 
samband med arbetet med översiktsplan 

 

Konsekvenser avseende ekonomi, jämställdhet, miljö samt 
barnperspektivet 

 

Inga kända konsekvenser 

 

Kommunledningsförvaltningen föreslår Allmänna Utskottet att föreslå 
kommunstyrelsen att förklara motionen för besvarad 
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----- 

Ledamot Marianne Sandström (sd) föreslår att kommunfullmäktige 
besluta att bifalla motionen 

 

Efter avslutad överläggning finner kommunfulläktiges ordförande att 
det finns två förslag till beslut 

 

1 Beredningens förslag 

2 Ledamot Marianne Sandström s (sd) yrkande  

 

Kommunfullmäktiges ordförande ställer proposition på förslagen och 
finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med beredningens 
förslag 

----- 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att föreslå kommunfullmäktige besluta att anse motionen besvarad 

 

Ledamot Marianne Sandström (sd) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget lagt förslag 

 

Efter avslutad överläggning finner kommunstyrelsens ordförande att 
det finns två förslag till beslut 

 

1 Beredningens förslag 

2 Ledamot Marianne Sandström s (sd) yrkande  

 

Kommunstyrelsens ordförande ställer proposition på förslagen och 
finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med beredningens 
förslag 
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Beslutsunderlag 

Allmänna utskottets protokoll 2024-09-16 § 3 
Tjänsteskrivelse 
Allmänna utskottets protokoll 2024-05-20 § 62 
Motion kommunala riktlinjer för överlåtelse och markanvändning 
Kommunfullmäktiges protokoll 2024-02-26 § 5 
Kommunstyrelsens protokoll 20241007§ 110 
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Kf § 66 Dnr 2024-000479  

Missiv - Ansvarsfrihet för direktionen 
Kollektivtrafikmyndigheten för verksamhetsåret 2023 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att godkänna årsredovisning 2023 samt bevilja ansvarsfrihet för 
direktionen Kollektivtrafikmyndigheten för verksamhetsåret 2023 

 

Niclas Hökfors (s) kommunstyrelsen ordförande, ledamot Susanne 
Karlsson (s) anmäler jäv och deltar ej i beslut 

 

Sammanfattning av ärendet 

Regionala kollektivtrafikmyndigheten har lämnat in  
Missiv - Ansvarsfrihet för direktionen Kollektivtrafikmyndigheten för 
verksamhetsåret 2023 
 
Vi, av Region Norrbotten utsedda revisorer, har granskat den 
verksamhet som bedrivits i kommunalförbundet av dess direktion och 
genom utsedda lekmannarevisorer den verksamhet som 
bedrivits i kommunalförbundets företag. Granskningen har utförts av 
sakkunniga som biträder revisorerna. 
Förbundsdirektionen ansvarar för att verksamheten bedrivs enligt 
gällande mål, beslut och riktlinjer samt de föreskrifter som gäller för 
verksamheten. Den ansvarar också för att det finns en tillräcklig 
intern kontroll. 
Revisorerna ansvarar för att granska verksamhet, intern kontroll och 
räkenskaper samt att pröva om verksamheten bedrivits enligt de 
uppdrag och mål samt de föreskrifter som gäller för verksamheten. 
Vår granskning har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i 
kommunal verksamhet, förbundsordning och revisionsreglemente. 
Granskningen har genomförts med den inriktning och omfattning 
samt givit det resultat som redovisas i bilagan ”Revisorernas 
redogörelse”. 
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Vi bedömer: 
Att förbundsdirektionen i stort har bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt sätt. Verksamheten har i hög grad uppnått ställda 
målsättningar för året. Inom området “Tillgänglighet” redovisas delvis 
måluppfyllelse. 
Att förbundsdirektionen delvis skött verksamheten på ett från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande 
sätt. Förbundet/koncernen redovisar ett mindre överskott för 2023. 
Region och kommuner har även detta år varit tvungna att tillskjuta 
extra finansiering till kollektivtrafiken. 
Att förbundsdirektionens interna kontroll har i stort varit tillräcklig 
under året. 
Att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. 
Att resultatet enligt årsredovisning 2023 är delvis förenligt med 
förbundets mål för god ekonomisk 
hushållning. 
 
Vi tillstyrker: 
Att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen samt 
de enskilda ledamöterna i 
densamma. 
---- 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att föreslå kommunfullmäktige godkänna årsredovisning 2023 samt 
bevilja ansvarsfrihet för direktionen Kollektivtrafikmyndigheten för 
verksamhetsåret 2023 

 

Niclas Hökfors (s) kommunstyrelsen ordförande anmäler jäv och deltar 
ej i beslut 

Beslutsunderlag 

Regionala kollektivtrafikmyndigheten- 
Missiv - Ansvarsfrihet för direktionen Kollektivtrafikmyndigheten för 
verksamhetsåret 2023 
Allmänna utskottets protokoll 2024-09-16 § 92 
Kommunstyrelsens protokoll 20241007 § 117 
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Kf § 67 Dnr 2024-000463  

Beslut Norrbottens Kommuners styrelse - Samverkan 
för hjälpmedelsförsörjning  

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att besluta enligt Norrbottens kommuners styrelses förslag:  

 

- Att besluta att ingå i gemensam nämnd för hjälpmedel till personer 
med funktionsnedsättning mellan kommunerna och Region 
Norrbotten 

 

- Att fullmäktige ger medskicket till regionen att regionen skall tillse 
att det alltid finns förskrivare tillgängliga från regionens sida för 
hjälpmedel på respektive hälsocentral. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Regionen och Norrbottens kommuner har på uppdrag av politiska 
samverkansberedningen haft ett uppdrag att utforma en 
samverkansform för hjälpmedel till personer med 
funktionsnedsättning. Olika samverkansformer har undersökts och en 
gemensam nämnd är den inriktning som visat sig vara en form som 
bäst motsvarar kommunernas och Region Norrbottens gemensamma 
utgångspunkter.  
Region Norrbotten föreslås som värdkommun för nämnden.  
Bifogat samverkansavtal, reglemente och prismodell redovisar den 
struktur och det innehåll som hanterar den gemensamma nämndens 
uppdrag som startar 2025-01-01. 
 
Förslag till beslut 
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Att sociala omsorgsutskottet föreslår kommunstyrelsen att föreslå 
kommunfullmäktige att besluta enligt Norrbottens kommuners 
styrelses förslag:  
- Att besluta att ingå i gemensam nämnd för hjälpmedel till personer 
med funktionsnedsättning mellan kommunerna och region Norrbotten 
 
 
Sociala omsorgsutskottet beslutar 
 
Att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 
besluta enligt Norrbottens kommuners styrelses förslag:  
- Att besluta att ingå i gemensam nämnd för hjälpmedel till personer 
med funktionsnedsättning mellan kommunerna och region Norrbotten 
 
Ledamot Cenneth Pettersson (s) yrkar bifall till beredningens förslag 
 
Ledamot Marianne Sandström (sd) yrkar på att kommunfullmäktige 
beslutar om ”Att fullmäktige ger medskicket till regionen att regionen 
skall tillse att det alltid finns förskrivare tillgängliga från regionens sida 
för hjälpmedel på respektive hälsocentral.” 
 
 
------ 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att föreslå kommunfullmäktige att besluta enligt Norrbottens 
kommuners styrelses förslag:  

 

- Att besluta att ingå i gemensam nämnd för hjälpmedel till personer 
med funktionsnedsättning mellan kommunerna och Region 
Norrbotten 

 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll - Politiska samverkans beredningen 2024-05-22 
Bilaga – prismodell principer hjälpmedelsnämnd 
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Bilaga – Reglemente hjälpmedelsnämnd 
Bilaga – samverkansavtal hjälpmedelsnämnd 
Beslut Norrbottens kommuners styrelse 
Sociala omsorgsutskottets protokoll 2024-08-22 § 54 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-10-07 § 118 
Marianne Sandström (sd) begäran om tillägg i beslut 
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Kf § 68 Dnr 2024-000558  

Revidering av ägardirektiv Överkalix Fastighet AB 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att ta bort texten ”Ägardialog ska ske vid protokollförda möten per år” 
under rubriken ”Information och ägardialog” samt ta bort stycket som 
heter ”Budget och verksamhetsplan” med texten ”Överkalix fastigheter 
ska årligen fastställa en verksamhetsplan med strategiska 
mål/aktiviteter samt budget för nästkommande år. Verksamhetsplan 
och budget ska delges kommunstyrelsen och följas vid delredovisning 
och årsredovisning”. 

 

Ledamot Marianne Sandström (sd) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget lagt förslag 

 

Sammanfattning av ärendet 

Niclas Hökfors (s) Kommunstyrelsens ordförande har lämnat in en 
skrivelse 
 
Revidering av ägardirektiv Överkalix Fastighet AB 
 
Undertecknad föreslår att allmänna utskottet föreslår 
kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige besluta att ta bort 
texten ”Ägardialog ska ske vid protokollförda möten per år” under 
rubriken ”Information och ägardialog” samt ta bort stycket som heter 
”Budget och verksamhetsplan” med texten ”Överkalix fastigheter ska 
årligen fastställa en verksamhetsplan med strategiska mål/aktiviteter 
samt budget för nästkommande år. Verksamhetsplan och budget ska 
delges kommunstyrelsen och följas vid delredovisning och 
årsredovisning”.   
 
Bakgrund och ärendebeskrivning 
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I samband med genomgång av bokslutet 2023 med revisorerna 
påpekade de att bolaget inte följt ägardirektiven fullt ut, men med 
tanke på bolagets ringa verksamhet och ambition att inom kort 
avveckla bolaget rekommendera revisorerna att vi skulle förändra 
ägardirektiv enligt ovanstående. 
Konsekvenser avseende ekonomi, jämställdhet, miljö samt 
barnperspektivet 
Ekonomi, jämställdhets och barnperspektiv 
Inga kända konsekvenser. 
---- 
Ledamot Marianne Sandström (sd) yrkar på avslag till hela beslutet. 
 
Särskilt yttrande p. 26 Revidering av ägardirektiv för Överkalix 
Fastighet AB 
Sverigedemokraterna yrkar avslag på förslaget till beslut. 
Det öppnar upp för en större transparens att bibehålla nuvarande 
skrivning framförallt  
skrivningen om att ”ägardialog ska ske vid protokollförda möten per 
år”. Om fastigheten  
försäljs kommer den problematik som lyfts av revisorerna även att 
upphöra oaktad ändring av  
ägardirektiv. 
 
 Efter avslutad överläggning finner kommufullmäktiges ordförande att 
det finns två förslag till beslut 
 
1 Beredningens förslag 
2 Ledamot Marianne Sandströms (sd) yrkande 
 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer proposition på förslagen och 
finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med beredningens 
förslag 
------ 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att föreslå kommunfullmäktige besluta att ta bort texten ”Ägardialog 
ska ske vid protokollförda möten per år” under rubriken ”Information 
och ägardialog” samt ta bort stycket som heter ”Budget och 
verksamhetsplan” med texten ”Överkalix fastigheter ska årligen 
fastställa en verksamhetsplan med strategiska mål/aktiviteter samt 
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budget för nästkommande år. Verksamhetsplan och budget ska delges 
kommunstyrelsen och följas vid delredovisning och årsredovisning”. 

 

Ledamot Marianne Sandström (sd) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget lagt förslag 

Ledamot Marianne Sandström (sd) yrkar på avslag till hela beslutet. 
 
Särskilt yttrande p. 26 Revidering av ägardirektiv för Överkalix 
Fastighet AB 
Sverigedemokraterna yrkar avslag på förslaget till beslut. 
Det öppnar upp för en större transparens att bibehålla nuvarande 
skrivning framförallt  
skrivningen om att ”ägardialog ska ske vid protokollförda möten per 
år”. Om fastigheten  
försäljs kommer den problematik som lyfts av revisorerna även att 
upphöra oaktad ändring av  
ägardirektiv. 
 
 Efter avslutad överläggning finner kommunstyrelsens ordförande att 
det finns två förslag till beslut 
 
1 Beredningens förslag 
2 Ledamot Marianne Sandströms (sd) yrkande 
 
Kommunstyrelsens ordförande ställer proposition på förslagen och 
finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med beredningens 
förslag 
 

Beslutsunderlag 

Allmänna utskottets protokoll 2024-09- 16 § 98 
Ägardirektiv Överkalix fastighets AB 
Skrivelse 
Särskilt yttrande Sverigedemokraterna 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-10-07 § 120 
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Kf § 69 Dnr 2024-000559  

Fritt kaffe till samtlig personal 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att avskaffa avdrag kaffekassa på 75 kr/mån samt tillhandhåller 
kaffe/te till all personal på sin arbetsplats fr o m 2025-01-01. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Niclas Hökfors (s) kommunstyrelsens ordförande har lämnat in en 
skrivelse Fritt kaffe till all personal  
 
Förslag till beslut att 
 
allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen att föreslå 
kommunfullmäktige besluta att avskaffa avdrag kaffekassa på 75 
kr/mån samt tillhandhåller kaffe/te till all personal på sin arbetsplats fr 
o m 2025-01-01. 
Bakgrund och ärendebeskrivning 
I dagsläget drar Överkalix kommun 75 kr/mån på lönen för personal i 
kommunhuset och på övriga enheter finns lokala kaffekassor som 
personalen bidrar med pengar till. 
Överkalix kommun verkar för att bli en mer attraktiv arbetsgivare och 
det torde vara ett hygienkrav att personalen erhåller kaffe/te på sin 
arbetsplats utan kostnad. 
 
Konsekvenser avseende ekonomi, jämställdhet, miljö samt 
barnperspektivet 
Ekonomi, jämställdhets och barnperspektiv 
Beslutet torde innebära vissa kostnader såsom avskaffandet av avdraget 
motsvara ca 40 tkr och tillhandahållet av kaffe/te motsvarar grovt 
räknat ca 150 tkr, dock torde ökad trivsel överstiga värdet av dessa 
kostnader. Inga kända konsekvenser avseende jämställdhets- och 
barnperspektivet 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
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Att föreslå kommunfullmäktige besluta att avskaffa avdrag kaffekassa 
på 75 kr/mån samt tillhandhåller kaffe/te till all personal på sin 
arbetsplats fr o m 2025-01-01. 

Beslutsunderlag 

Allmänna utskottets protokoll 20240916 § 99 
Skrivelse 
Kommunstyrelsens protokoll 20241007 § 1212 
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Kf § 70 Dnr 2024-000564  

Höjning av pensionsavsättning för förtroendevalda 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 
 
• att ändra lydelsen i Bestämmelser om omställningsstöd 
och pension för förtroendevalda (OPF-KL 18) 5 § andra och tredje 
stycket till:  
”Pensionsavgiften är 6 procent på den pensionsgrundande inkomsten 
upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp.  
Pensionsavgiften är 31,5 procent på de delar av den pensionsgrundande 
inkomsten som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp, intill dess den 
förtroendevalde har uppnått motsvarande i 32 a § LAS angiven ålder. 
Därefter är pensionsavgiften 6 procent på hela den pensionsgrundande 
inkomsten.”  
• att ändra lydelsen i Bestämmelser om ersättning till 
förtroendevalda Överkalix kommun (dnr 399-2021) 9 a § tredje stycket 
till:   
”Avsättning till pension för förtroendevald görs med 6 procent av 
pensionsgrundande inkomst och ersättning för förlorad arbetsinkomst 
upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp, och 31.5 procent för de 
inkomstdelar som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp. Avsättning görs 
utan att den förtroendevalde behöver ansöka om det. Avsättning enligt 
§ 9 a görs även för tjänstgörande styrelseledamöter i helägda 
kommunala bolag. ”  
• att ändra lydelsen i Bestämmelser om ersättning till 
förtroendevalda Överkalix kommun 4 § första stycket till:   
”Förtroendevald med rätt till ersättning för förlorad arbetsinkomst 
ersätts för förlorad tjänstepensionsförmån med ett belopp som 
motsvarar 6 % av den sammanlagda ersättning för förlorad 
arbetsinkomst under året som den förtroendevalda erhållit vid 
fullgörande av förtroendeuppdrag i kommunen.” 
• att ändra lydelsen i Bilaga 1 till Bestämmelser om 
ersättning till förtroendevalda Överkalix kommun 4 § till:  
”Schablonberäknat belopp: Procentpåslag med 6 % på utbetald 
ersättning för förlorad arbetsinkomst.” 
• att ovanstående ändringar gäller från och med 2025-01-01. 
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Sammanfattning av ärendet 

Höjning av pensionsavsättning för förtroendevalda 
Undertecknad föreslår att allmänna utskottet föreslår höjning av 
pensionsavsättning för förtroendevalda 
Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  
• att ändra lydelsen i Bestämmelser om omställningsstöd 
och pension för förtroendevalda (OPF-KL 18) 5 § andra och tredje 
stycket till:  
”Pensionsavgiften är 6 procent på den pensionsgrundande inkomsten 
upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp.  
 
Allmänna utskottet beslutar 
 
Att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  
• att ändra lydelsen i Bestämmelser om omställningsstöd 
och pension för förtroendevalda (OPF-KL 18) 5 § andra och tredje 
stycket till:  
”Pensionsavgiften är 6 procent på den pensionsgrundande inkomsten 
upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp.  
Pensionsavgiften är 31,5 procent på de delar av den pensionsgrundande 
inkomsten som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp, intill dess den 
förtroendevalde har uppnått motsvarande i 32 a § LAS angiven ålder. 
Därefter är pensionsavgiften 6 procent på hela den pensionsgrundande 
inkomsten.”  
• att ändra lydelsen i Bestämmelser om ersättning till 
förtroendevalda Överkalix kommun (dnr 399-2021) 9 a § tredje stycket 
till:   
”Avsättning till pension för förtroendevald görs med 6 procent av 
pensionsgrundande inkomst och ersättning för förlorad arbetsinkomst 
upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp, och 31.5 procent för de 
inkomstdelar som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp. Avsättning görs 
utan att den förtroendevalde behöver ansöka om det. Avsättning enligt 
§ 9 a görs även för tjänstgörande styrelseledamöter i helägda 
kommunala bolag. ”  
• att ändra lydelsen i Bestämmelser om ersättning till 
förtroendevalda Överkalix kommun 4 § första stycket till:   
”Förtroendevald med rätt till ersättning för förlorad arbetsinkomst 
ersätts för förlorad tjänstepensionsförmån med ett belopp som 
motsvarar 6 % av den sammanlagda ersättning för förlorad 
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arbetsinkomst under året som den förtroendevalda erhållit vid 
fullgörande av förtroendeuppdrag i kommunen.” 
• att ändra lydelsen i Bilaga 1 till Bestämmelser om 
ersättning till förtroendevalda Överkalix kommun 4 § till:  
”Schablonberäknat belopp: Procentpåslag med 6 % på utbetald 
ersättning för förlorad arbetsinkomst.” 
• att ovanstående ändringar gäller från och med 2025-01-01. 
 
Pensionsavgiften är 31,5 procent på de delar av den pensionsgrundande 
inkomsten som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp, intill dess den 
förtroendevalde har uppnått motsvarande i 32 a § LAS angiven ålder. 
Därefter är pensionsavgiften 6 procent på hela den pensionsgrundande 
inkomsten.”  
• att ändra lydelsen i Bestämmelser om ersättning till 
förtroendevalda Överkalix kommun (dnr 399-2021) 9 a § tredje stycket 
till:   
”Avsättning till pension för förtroendevald görs med 6 procent av 
pensionsgrundande inkomst och ersättning för förlorad arbetsinkomst 
upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp, och 31.5 procent för de 
inkomstdelar som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp. Avsättning görs 
utan att den förtroendevalde behöver ansöka om det. Avsättning enligt 
§ 9 a görs även för tjänstgörande styrelseledamöter i helägda 
kommunala bolag. ”  
• att ändra lydelsen i Bestämmelser om ersättning till 
förtroendevalda Överkalix kommun 4 § första stycket till:   
”Förtroendevald med rätt till ersättning för förlorad arbetsinkomst 
ersätts för förlorad tjänstepensionsförmån med ett belopp som 
motsvarar 6 % av den sammanlagda ersättning för förlorad 
arbetsinkomst under året som den förtroendevalda erhållit vid 
fullgörande av förtroendeuppdrag i kommunen.” 
• att ändra lydelsen i Bilaga 1 till Bestämmelser om 
ersättning till förtroendevalda Överkalix kommun 4 § till:  
”Schablonberäknat belopp: Procentpåslag med 6 % på utbetald 
ersättning för förlorad arbetsinkomst.” 
• att ovanstående ändringar gäller från och med 2025-01-01. 
 
Bakgrund och ärendebeskrivning 
För förtroendevalda regleras pensionsvillkor i bestämmelserna OPF-
KL. Sveriges kommuner och regioner, SKR, tar fram förslag till ett 
regelverk som kommunen genom fullmäktige har att fatta beslut om. I 
Överkalix kommun har kommunfullmäktige 2018-11-26 antagit 
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Bestämmelser om omställningsstöd och pension för förtroendevalda 
(OPF-KL 18), Dnr 650-2018.  
När det gäller arbetstagare har SKR, Sobona och de fackliga 
organisationerna kommit överens om ett moderniserat 
tjänstepensionssystem med höjda avsättningar. AKAP-KR 
(Avgiftsbestämd Kollektiv Avtalad Pension) är från 1 januari 2023 det 
huvudsakliga tjänstepensionsavtalet för arbetstagare inom kommuner 
och regioner.  
Övergången till AKAP-KR innebär bland annat: 
• 1,2 miljoner arbetstagare i välfärden kommer att få högre 
och tryggare tjänstepensioner, samtidigt som kommuners och 
regioners pensionsskuld på sikt minskar. 
• Högre och tryggare tjänstepensioner gör kommuner och 
regioner till mer attraktiva arbetsgivare och bidrar därmed till att möta 
kompetensutmaningen. 
• AKAP-KR har också en stark jämställdhetseffekt. Fyra av 
fem anställda i kommuner och regioner är kvinnor. Att dessa nu får 
mer i avsättning till tjänstepension är ett kraftfullt bidrag till en mer 
jämställd arbetsmarknad. 
Pensionsavgiften i AKAP-KR är 6 procent på den pensionsgrundande 
lönen upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp och 31,5 procent för 
lönedelar som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp upp till 30 
inkomstbasbelopp. 
I och med att pensionsavsättningarna höjts för de flesta 
kommunanställda kan pensionsavsättningen bli lägre vid 
förtroendeuppdrag än vid ordinarie arbete vilket torde försämra 
möjligheter att rekrytera förtroendevalda. Detta förslag bygger på 
tanken att pensionsavgiftens storlek ska motsvara de villkor som 
kommunanställda har.  
Därför föreslås att för förtroendevalda som omfattas av OPF-KL införa 
höjd pensionsavgift på den pensionsgrundande inkomsten samt att 
höja nivån för ersättning för förlorad tjänstepensionsförmån vid 
förlorad arbetsinkomst  
Det kräver en ändring i de av kommunfullmäktige antagna 
bestämmelserna OPF-KL 18 gällande avsättning till pension för 
förtroendevald så att nivåerna motsvarar nivåerna i AKAP-KR. 
Konsekvensändring behöver även göras i § 9a Bestämmelser om 
ersättning till förtroendevalda Överkalix kommun (Dnr 399-2021) 
Vidare föreslås en ändring i Bestämmelser om ersättning till 
förtroendevalda Överkalix kommun (Dnr 399-2021) i § 4 Förlorad 
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pensionsförmån, att den förtroendevalde ersätts för förlorad 
tjänstepensionsförmån med 6 % på förlorad arbetsinkomst.  
I övrigt hänvisas till bestämmelserna i OPF-KL samt kommunens 
tillämpningsanvisningar. 
 
Beslutsunderlag 
 
Konsekvenser avseende ekonomi, jämställdhet, miljö samt 
barnperspektivet 
Beslutet kommer att innebära en ökad kostnad för pensionsavsättning. 
Avseende övriga perspektiv finns inga kända konsekvenser 
--- 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
Att föreslå kommunfullmäktige besluta  
• att ändra lydelsen i Bestämmelser om omställningsstöd 
och pension för förtroendevalda (OPF-KL 18) 5 § andra och tredje 
stycket till:  
”Pensionsavgiften är 6 procent på den pensionsgrundande inkomsten 
upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp.  
Pensionsavgiften är 31,5 procent på de delar av den pensionsgrundande 
inkomsten som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp, intill dess den 
förtroendevalde har uppnått motsvarande i 32 a § LAS angiven ålder. 
Därefter är pensionsavgiften 6 procent på hela den pensionsgrundande 
inkomsten.”  
• att ändra lydelsen i Bestämmelser om ersättning till 
förtroendevalda Överkalix kommun (dnr 399-2021) 9 a § tredje stycket 
till:   
”Avsättning till pension för förtroendevald görs med 6 procent av 
pensionsgrundande inkomst och ersättning för förlorad arbetsinkomst 
upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp, och 31.5 procent för de 
inkomstdelar som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp. Avsättning görs 
utan att den förtroendevalde behöver ansöka om det. Avsättning enligt 
§ 9 a görs även för tjänstgörande styrelseledamöter i helägda 
kommunala bolag. ”  
• att ändra lydelsen i Bestämmelser om ersättning till 
förtroendevalda Överkalix kommun 4 § första stycket till:   
”Förtroendevald med rätt till ersättning för förlorad arbetsinkomst 
ersätts för förlorad tjänstepensionsförmån med ett belopp som 
motsvarar 6 % av den sammanlagda ersättning för förlorad 
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arbetsinkomst under året som den förtroendevalda erhållit vid 
fullgörande av förtroendeuppdrag i kommunen.” 
• att ändra lydelsen i Bilaga 1 till Bestämmelser om 
ersättning till förtroendevalda Överkalix kommun 4 § till:  
”Schablonberäknat belopp: Procentpåslag med 6 % på utbetald 
ersättning för förlorad arbetsinkomst.” 
• att ovanstående ändringar gäller från och med 2025-01-01. 

 

 

Beslutsunderlag 

Allmänna utskottets protokoll 2024-09-16 § 104 
Skrivelse 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-10-07 § 126 
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Kf § 71 Dnr 2024-000575  

Anslutningsavgift Stadsnätet 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att Överkalix Kommun uppdaterar anslutningsavgiften i kommunens 
stadsnät enligt följande. 

Anslutningsavgift fiber vid utbyggnadsprojekt: 24000kr 

Efteranslutningar: Verklig kostnad + administrations och 
dokumentationskostnad om 2400kr dock lägst 24000kr 

Att gälla från och med 2025-01-01  

Att föreslå kommunfullmäktig besluta om att fortsatt möjlighet till 
delbetalning skall erbjudas vid installation av bredband 

 

Sammanfattning av ärendet 

fastställd till 16 000 kr. I takt med att utbyggnaden av 
bredbandsinfrastruktur fortskrider, har det tydliggjorts att 
förutsättningarna för att söka nationella bredbandsstöd ändrats, vilket 
ställer krav på en högre egenfinansiering. 
Förslag: 
För att säkerställa en hållbar finansiering av kommunens 
bredbandsutbyggnad och för att förbättra våra möjligheter att söka och 
erhålla nationella bredbandsstöd, föreslås att anslutningsavgiften höjs 
från 16 000 kr till 24 000 kr. 
Det föreslås vidare att ingen månatlig serviceavgift införs, trots att det 
förekommer i andra norrbottenskommuner. Detta beslut grundar sig 
på en vilja att hålla kostnaderna för våra invånare nere över tid och att 
främja en hög anslutningsgrad till vårt bredbandsnät. 
Vidare föreslås att Överkalix Kommun upphör att erbjuda delbetalning 
då det orsakar merarbete för framför allt ekonomikontoret samt 
konkurrerar med externa finansieringslösningar. 
Motivering: 
1. Förbättrade förutsättningar för att erhålla nationella 
bredbandsstöd: 
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En högre anslutningsavgift stärker vår ekonomiska bas och ökar våra 
möjligheter att matcha kraven för nationella stödprogram för 
bredbandsutbyggnad. Delen som skattesubventioneras kan således bli 
lägre.  
2. Jämförelse med andra bredbandsleverantörer och 
kommuner: 
Vid en genomgång av andra bredbandsleverantörers 
anslutningsavgifter i Sverige har det konstaterats att de varierar 
kraftigt beroende på geografiskt område och typ av nät. 
Anslutningsavgifter upp mot och över 39000kr förekommer beroende 
på leverantör och region. Med detta i åtanke är den föreslagna avgiften 
på 24 000 kr konkurrenskraftig. 
3. Undvikande av månatliga serviceavgifter: 
Många kommuner har valt att införa månatliga serviceavgifter som en 
del av finansieringen av sina bredbandsnät. Genom att undvika en 
sådan avgift bibehåller vi enkelheten i vårt erbjudande och undviker 
att belasta våra invånare med ytterligare kostnader.  
 
---- 
 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att föreslå att Kommunfullmäktige beslutar att Överkalix Kommun 
uppdaterar anslutningsavgiften i kommunens stadsnät enligt följande. 

Anslutningsavgift fiber vid utbyggnadsprojekt: 24000kr 

Efteranslutningar: Verklig kostnad + administrations och 
dokumentationskostnad om 2400kr dock lägst 24000kr 

Att gälla från och med 2025-01-01  

Att föreslå kommunfullmäktig besluta om att fortsatt möjlighet till 
delbetalning skall erbjudas vid installation av bredband 

Beslutsunderlag 

 
Allmänna utskottets protokoll 2024-09-16 § 109 
Tjänsteskrivelse 
Kommunstyrelsens protokoll2024-10-07 § 131 
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Kf § 72 Dnr 2024-000570  

Sammanträdestider 2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 
 

Att anta förslag till sammanträdestider för kommunstyrelsen, allmänna 
utskottet, barn- och utbildningsutskottet, sociala omsorgsutskottet samt 
kommunfullmäktige för år 2025 

 

Ändra Barn- och utbildningsutskottets sammanträde från 17 juni till 16 juni 
samt 10 december till 8 december. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Föreligger sammanträdesplan för år 2025 
Kommunfullmäktige 2018-06-25 beslutade att anta ny politisk organisation, 
med inriktning att träda ikraft efter val till kommunfullmäktige 2018-09-09. 
Detta i syfte att bestå av en utskottsmodell dvs, kommunstyrelse med 
tillhörande tre utskott, allmänna utskottet, barn- och utbildningsutskottet 
samt sociala omsorgsutskottet. Bygg och miljönämndens förslag finns med, 
det beslutas av nämnden men finns med som för kännedom i underlaget. 

I föreliggande förslag finns angivet förslag till sammanträdestider för 
kommunstyrelsen, allmänna utskottet, barn- och utbildningsutskottet, 
sociala omsorgsutskottet samt kommunfullmäktige för år 2025. 

 

Bengt-Erik Rolfs (s) ledamot tillika ordförande i barn – och 
utbildningsutskottet yrkar på att kommunfullmäktige beslutar Ändra Barn- 
och utbildningsutskottets sammanträde från 17 juni till 16 juni samt 10 
december till 8 december. 

  

---- 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Föreslå kommunfullmäktige att anta förslag till sammanträdestider för 
kommunstyrelsen, allmänna utskottet, barn- och utbildningsutskottet, 
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sociala omsorgsutskottet samt kommunfullmäktige för år 2025 efter 
redaktionella ändringar i dokument med förändringar 7 dagar för utskick av 
kallelse samt byte av dagar i maj för barn- och utbildningsutskottet och 
sociala omsorgsutskottet 

 

Beslutsunderlag 

Sammanträdeshjul 2025 

Tjänsteskrivelse sammanträdestider 2025 

Kommunstyrelsens protokoll 20241007 § 104 
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Kf § 73 Dnr 2024-000585  

Projektplan Översiktsplan 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att anta projektplan för översiktsplan 

 

Sammanfattning av ärendet 

Projektplan har tagits fram i samråd med projektgrupp och styrgrupp. 
 
Hänvisar till projektplanen. 
 
Konsekvenser avseende ekonomi, jämställdhet, miljö samt 
barnperspektivet 
Förutsättningar för hållbar utveckling och beaktande av 
barnkonventionen kommer behandlas i en ny översiktsplan. 
 
Förslag till beslut 
Framtidsenheten föreslår kommunfullmäktige besluta om 
Att anta projektplan för Översiktsplan 
 
Robert Karlsson (s) yrkar bifall till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 

Att föreslå kommunfullmäktige besluta om att anta projektplan för 
översiktsplan 

Beslutsunderlag 

Allmänna utskottets protokoll 2024-09-16 § 112 
Tjänsteskrivelse  
Projektplan för översiktsplan 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-10-21 § 135 
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Kf § 74 Dnr 2024-000605  

Delårsrapport 2024 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att godkänna delårsrapport 2024  

 

Uppdra till samtliga verksamheter att arbeta för att uppnå en budget i 
balans. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Förvaltningen har sammanställt ett delårsbokslut per 2024-08-31 samt 
prognos för hela året. Prognoserna visar på ett underskott för 
kommunen på -16,8 mkr. Orsaker till underskottet är bland annat 
sociala omsorgsutskottet som har stora avvikelser främst beroende på 
de stora problemen med rekrytering av personal. Flera verksamheter 
inom främst äldreomsorgen har anlitat bemanningsföretag med höga 
kostnader till följd. Inom kommunledning befaras Framtidsenheten ha 
ett underskott som bland annat beror på projekt som går sämre än 
planerat. Tekniska avdelningen förväntas också gå med underskott där 
höga kostnader för energi sänker resultatet. Fjärrvärme och el beräknas 
gå ca 2,0 mkr sämre än budget.  
Skatter och bidrag visar på ett överskott. Räntenettot prognostiserad 
bli 0. Ränteintäkterna något högre än budget samtidigt som 
räntekostnaderna ökar något. Investeringar följer i stort sett plan. 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

Föreslå kommunfullmäktige besluta att godkänna delårsrapport 2024  

 

Uppdra till samtliga verksamheter att arbeta för att uppnå en budget i 
balans. 
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Beslutsunderlag 

Delårsbokslut 2024-01-01—2024-08-31 
Tjänsteskrivelse  
Kommunstyrelsens protokoll 2024-10-07 § 105 
Revisorernas rapport samt utlåtande av delårsrapport 2024 
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Kf § 75 Dnr 2024-000627  

Brukningstaxor slamtömning 2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att slamavgiften avseende ordinarie tömning höjs från 981 kr per 
tömning till 1 201 kr per tömning. Priser exklusive moms. 

Att övriga avgifter inom slamtömning inte förändras utan beslutet i 
april 2023 gäller. 

Att årligen från 2026 höja även den ordinarie tömning med 
entreprenadindex.   

 

Sammanfattning av ärendet 

På grund av avtal med ny entreprenad har förvaltningen 
uppmärksammat att slamtaxan inte täcker kostnaderna under 2024. 
För att komma upp till kostnadstäckning måste avgiften för ordinarie 
tömning höjas. 
Varje år töms ca 900 slambrunnar. + / - några beroende på hur många 
som har dispenser från miljökontoret. 
Det nya entreprenörpriset innebär en kostnad på 1200 kr per tömning. 
900*1200 = 1 080 000 kr för tömningarna.  
Enligt gällande avgift fakturerar kommunen 981 kronor för en tömning. 
Under 2024 beräknar kommunen fakturera 981 * 900 = 882 900 kr 
 
Förslag till beslut 
 
Förvaltningen föreslår att slamavgiften avseende ordinarie tömning 
höjs från 981 kr per tömning till 1 201 kr per tömning. Priser exklusive 
moms. 
Att övriga avgifter inom slamtömning inte förändras utan beslutet i 
april 2023 gäller. 
Att årligen från 2026 höja även den ordinarie tömning med 
entreprenadindex.  
  
Kommunstyrelsen beslutar 
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Att föreslå kommunfullmäktige att besluta  

 

Att slamavgiften avseende ordinarie tömning höjs från 981 kr per 
tömning till 1 201 kr per tömning. Priser exklusive moms. 

Att övriga avgifter inom slamtömning inte förändras utan beslutet i 
april 2023 gäller. 

Att årligen från 2026 höja även den ordinarie tömning med 
entreprenadindex.   

 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 2024-10-07 § 107 
Tjänsteskrivelse 
 



 

Kommunfullmäktige 

Sammanträdesprotokoll 
Sida 

40(53) 

Sammanträdesdatum 

2024-10-21 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Signerat: 9176B970766A477C1FFB4D026B9E7BF1CD9FA89032 

 

Kf § 76 Dnr 2024-000606  

Budget 2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att återremittera ärendet till kommunstyrelsen 

 

Sammanfattning av ärendet 

Verksamheterna har sammanställt ett budgetförslag inför 2025. 
 
Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen lämnar över budgeten till 
kommunfullmäktige för beslut samt att inför 2025 uppdra åt 
ekonomiavdelningen att upphandla lån för motsvarande  
 
Ledamot Sarah Karlsson (c) yrkar på ”Återremissyrkande Budget 2025 
 

Vi yrkar på en återremiss av budgeten i sin helhet där den 
genomarbetas för att spegla verkligheten. 
Vi yrkar på att expertis från SKR konsulteras för att hjälpa oss att skapa 
förutsättningar att arbeta fram en hållbar budget både på kort och lång 
sikt. 
 
Vi anser att den framställts utan möjlighet till politisk process på grund 
av sent budgetförlopp och ett minimum av insyn. Detta syns inte minst 
genom att den kommer upp på dagordningen först på ett extrainsatt 
kommunstyrelsesammanträde samma dag som kommunfullmäktige. 
 
Inför budget 2024 väckte vi farhågan om att den inte kommer att hålla 
och reserverade oss mot denna. Det visade sig tyvärr att vår farhåga var 
korrekt.” 
 
Ledamot Marianne Sandström (sd) yrkar på: 
 
” Yrkande p. 18 Budget och verksamhetsplan Sverigedemokraterna bifaller 
Sarah Karlssons och C:s yrkande på återremiss samt; -Att den nuvarande 
texten avseende klimatmål på sidan 14 stryks. Sverigedemokraterna anser inte 
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att dessa mål är rimliga och utifrån nuvarande ekonomisk situation måste 
kommunen främst fokusera på ekonomisk hållbarhet. Sverigedemokraterna 
föreslår istället att det mål kommunen skall förhålla sig till är regeringens mål 
om nettonollutsläpp år 2045 vilket Sverigedemokraterna vill skriva in som ett 
klimatmål. Vi anser vidare att avsaknaden av mål kring utbildningen är en 
brist och vill att ärendet återremitteras till berörda tjänstemän inom barn- 
och utbildningsförvaltningen och att mål kopplade till barn- och utbildning 
tas fram, t.ex. avseende var vi vill ligga avseende betygsresultat och antalet 

utbildade pedagoger” 
 
Niclas Hökfors (s) kommunstyrelsen ordförande yrkar bifall till 
beredningens förslag 
 
Efter avslutad överläggning finner kommunfullmäktiges ordförande att 
det finns två förslag 
 
1) Beredningens förslag  
2) Sarah Karlssons (c) mfl yrkande om återremiss 
 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer proposition genom votering 
på förslagen med utfall 13 ja röster till förmån för beredningens förslag 
samt 10 röster till förmån för ledamot Sarah Karlssons (c) yrkande om 
återremiss, och finner efter avslutad omröstning att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunallagen 5 kap 50§ 
att ärendet skall återremitteras i en minoritetsåterremiss. Se 
Voteringsprotokoll 20241021 
 
--- 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att lämna över budgeten till kommunfullmäktige för beslut samt att 
inför år 2025 uppdra åt ekonomiavdelningen att upphandla lån för 
motsvarande  

 

Anse paragrafen omedelbart justerad 

 

Ledamöterna Sarah Karlsson (c), Kristina Olofsson (v) Leif Grape (m) 
samt Stefan Granlund (c) reserverar sig till förmån för eget lagt förslag 
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Ledamot Sarah Karlsson (c) yrkar på ”Återremissyrkande Budget 2025 
 

Vi yrkar på en återremiss av budgeten i sin helhet där den 
genomarbetas för att spegla verkligheten. 
Vi yrkar på att expertis från SKR konsulteras för att hjälpa oss att skapa 
förutsättningar att arbeta fram en hållbar budget både på kort och lång 
sikt. 
 
Vi anser att den framställts utan möjlighet till politisk process på grund 
av sent budgetförlopp och ett minimum av insyn. Detta syns inte minst 
genom att den kommer upp på dagordningen först på ett extrainsatt 
kommunstyrelsesammanträde samma dag som kommunfullmäktige. 
 
Inför budget 2024 väckte vi farhågan om att den inte kommer att hålla 
och reserverade oss mot denna. Det visade sig tyvärr att vår farhåga var 
korrekt.” 
 
 
Efter avslutad överläggning finner ordförande att det finns två förslag 
 
1) Beredningens förslag  
2) Sarah Karlssons (c) yrkande om återremiss 
 
Kommunstyrelsens ordförande ställer proposition på förslagen och 
finner efter avslutad omröstning att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med beredningens förslag. 
 
 

 
 
 

Beslutsunderlag 

Budget 2025 
Kommunstyrelsens protokoll 20241021 § 139 
Centerpartiets samt vänsterpartiets yrkande om återremiss 
Sverigedemokraternas yrkande om återremiss 
Voteringsprotokoll 20241021 
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Kf § 77 Dnr 2024-000644  

Skattesats för år 2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 
 

Att besluta om oförändrad skattesats 22,80 kr för år 2025 

 

Anse paragrafen omedelbart justerad 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige har att besluta om kommunal skattesats för det 
kommande året. 
 
Förvaltningen föreslår oförändrad skattesats 22,80 kr. 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

 

Att föreslå kommunfullmäktige beslutar om oförändrad skattesats 
22,80 kr för år 2025 

 

Anse paragrafen omedelbart justerad 

 
 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 
Kommunstyrelsens protokoll 20241021 § 141 
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Kf § 78 Dnr 2024-000616  

Finansiering lån 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att uppta två (2) nya lån á 10 000 000 kronor samt 15 000 000 kronor. 

Att ena lånet är med rörlig ränta och den andra med fast ränta som 
knyts till lämplig tidsperiod 

Att ekonomichef upphandlar lånen utifrån gällande 
delegationsordning 

Att kommunstyrelsens ordförande jämte kommundirektör 
undertecknar lånehandlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Den höga investeringstakten i kombination med mycket höga 
investeringar innebär att nya lån måste tas upp redan under 2024. Utan 
att ta nya lån kommer de likvida medlen vara helt förbrukade redan i 
slutet av detta år. För 2025 och framåt kommer lånefinansiering finnas 
med i investeringsbudgeten 
Förslag till beslut 
 
Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige besluta  
Att uppta två (2) nya lån á 10 000 000 kronor samt 15 000 000 kronor. 
Att ena lånet är med rörlig ränta och den andra med fast ränta som 
knyts till lämplig tidsperiod 
Att ekonomichef upphandlar lånen utifrån gällande 
delegationsordning 
Att kommunstyrelsens ordförande jämte kommundirektör 
undertecknar lånehandlingarna. 
 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att föreslå kommunfullmäktige besluta  
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Att uppta två (2) nya lån á 10 000 000 kronor samt 15 000 000 kronor. 

Att ena lånet är med rörlig ränta och den andra med fast ränta som 
knyts till lämplig tidsperiod 

Att ekonomichef upphandlar lånen utifrån gällande 
delegationsordning 

Att kommunstyrelsens ordförande jämte kommundirektör 
undertecknar lånehandlingarna. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 
Finansieringsanalys 
Kommunstyrelsens protokoll 20241007 § 106 
 



 

Kommunfullmäktige 

Sammanträdesprotokoll 
Sida 

46(53) 

Sammanträdesdatum 

2024-10-21 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Signerat: 9176B970766A477C1FFB4D026B9E7BF1CD9FA89032 

 

Kf § 79 Dnr 2024-000607  

Investeringsbudget 2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Ärendet utgår från dagordningen 

Sammanfattning av ärendet 

Verksamheterna har tagit fram investeringsbehov fram till 2028. 
Ekonomiavdelningen har gjort en prognos på investeringarna 2024 
som kommer skjutas över till 2025. Prognosen är att 12,5 mkr kommer 
flyttas från 2024 till 2025. Utöver detta har verksamheterna äskat 58,7 
mkr för nya investeringar så att total investering 2025 blir 71,2 mkr. Av 
erfarenhet uppskattar ekonomiavdelningen att ca 20 mkr kommer bli 
framflyttade till 2026 och därmed att belastningen på de likvida 
medlen blir runt 50 mkr 2025. I budgetbeslutet har föreslagits nya lån 
på 35 mkr för att klara det. 

 

Förvaltningen föreslår att investeringsbudget för 2025 antas.  

 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att återremittera investeringsbudget2025 till nästkommande 
kommunstyrelsens sammanträde 18 november 2024 för omarbetning 
samt komplettering av likviditetsplan  

 

Anse paragrafen omedelbart justerad 

 

Ledamöterna Sarah Karlsson (c), Kristina Olofsson (v) Leif Grape (m) 
samt Stefan Granlund (c) reserverar sig till förmån för eget lagt förslag 

Ledamot Sarah Karlsson (c) yrkar på återremiss ” Återremissyrkande 
investeringsbudget 2025 
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Då det vid genomgång av investeringsbudget vid extrainsatt 
kommunstyrelsesammanträde samma dag som kommunfullmäktige 
visade sig att det föreligger felaktigheter på stora summor på 
åtminstone en post så yrkar jag på en återremiss för genomarbetning 
och kontroll av investeringsbudgeten i sin helhet. 
  

Niclas Hökfors (s) kommunstyrelsens ordförande yrkar på att ärendet 
återremitteras till kommunstyrelsens nästkommande sammanträde 18 
november 2024 för omarbetning samt komplettering av likviditetsplan. 

 

Efter avslutad överläggning finner ordförande att det finns två förslag 

 

1) Niclas Hökfors (s) kommunstyrelsens ordförandes förslag 

2) Sarah Karlssons (c) yrkande om återremiss 

 

Kommunstyrelsens ordförande ställer proposition på förslagen och 
finner efter avslutad omröstning att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet beredningens förslag. 

 

Beslutsunderlag 

Spec investeringsbudget 2024 2025 
Centerpartiets samt vänsterpartiets yrkande om återremiss 
Kommunstyrelsens protokoll 20241021 § 140 
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Kf § 80 Dnr 2024-000341  

Förfrågan om försäljning av fastighet Tallvik 7:9 - 
Ändamål terminal för av lagring av virke som ska bli 
biobränsle  

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att försälja del av fastigheten Tallvik 7:9 (ca 13 000 m2) till Överkalix 
värmeverk samt att teckna överenskommelse om fastighetsreglering 
innebärande att ägare till Tallvik 7:14 förvärvar ca 1200 – 1500 m2 från 
Tallvik 7:9. 

 

Ledamöterna Bengt-Erik Rolfs (s), Ann-Louise Wäppling (s) Per-Erik 
Olofsson (c), Gunnar Liljebäck (c) samt Daniel Henriksson (v) anmäler 
jäv och deltar ej i beslut 

 

Ledamot Marianne Sandström (sd) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget lagt förslag.  

 

Sammanfattning av ärendet 

Tekniska avdelningen fick efter kommunstyrelsens sammanträde 24-
06-03 i uppdrag att fortsätta undersökning om försäljning av 
fastigheten Tallvik 7:9 och återkomma med förslag till 
kommunstyrelsen efter slutförd undersökning.  
 
Tekniska avdelningen föreslår kommunstyrelsen fatta beslut om att 
försälja del av fastigheten Tallvik 7:9 (ca 13 000 m2) till Överkalix 
värmeverk samt att teckna överenskommelse om fastighetsreglering 
innebärande att ägare till Tallvik 7:14 förvärvar ca 1200 – 1500 m2 från 
Tallvik 7:9. 
 
Ledamot Marianne Sandström yrkar på avslag på förslag i ett särskilt 
yttrande 
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"Särskilt yttrande p. 40 Förfrågan om försäljning av fastighet Tallvik 7:9 
– 
Ändamål terminal för lagring av virke som skall bli biobränsle 
Sverigedemokraterna yrkar avslag på förslaget till beslut. 
Sverigedemokraterna anser att fastigheten skall försäljas på anbud på 
den öppna marknaden och därmed säkerställa att fastigheten säljs till 
ett marknadsmässigt pris.  
Sverigedemokraterna är förvisso positiva till en försäljning men anser 
att denna skall ske på  
marknadsmässiga grunder. Det av kommunen föreslagna priset 55 
kr/m2 är lågt och  
sannolikt inte i paritet med ett reellt marknadspris då taxan inte 
uppdaterats sedan 2015  
Skall en fastighet säljas enligt taxa skall denna baseras på ett 
marknadspris. 
Vidare bör utredas huruvida det är lämpligt med denna typ av 
verksamhet i anslutning till en  
verksamhet som tillverkar livsmedel i form av hundfoder, detta då den 
verksamhet som  
planeras bl.a. kan dra till sig skadedjur. 
Det är i beslutet även oklart vem som skall stå kostnaden för 
fastighetsregleringen och om  
kommunen eller Överkalix värmeverk skall ombesörja överlåtelsen av 
del av fastighet till  
Pondus. 
Att ett arrendeavtal föreligger förhindrar inte försäljning till annan än 
arrendator och  
arrendetiden löper ut den sista maj 2026. Arrendeavtalet är tecknat 
från 2023-06-01 och  
löper ut 2026-05-31. Det är också olyckligt att kommunen tecknar 
arrendeavtal tätt inpå  
försäljningar av fastigheter då detta kan uppfattas som om kommunen 
redan bestämt sig för  
en potentiell köpare av en fastighet genom att kommunen relativt kort 
innan beslut om  
försäljning tecknar arrendeavtal" 
 
Niclas Hökfors (s) kommunstyrelsen ordförande yrkar bifall till 
berednings förslag 
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Efter avslutad överläggning finner kommunfullmäktiges ordförande att 
det finns två förslag till beslut 
 
1  Beredningens förslag 
2  Ledamot Marianne Sandström (sd) yrkande  
 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer proposition på förslagen och 
finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med beredningens 
förslag 
 
----- 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att föreslå kommunfullmäktige att försälja del av fastigheten Tallvik 
7:9 (ca 13 000 m2) till Överkalix värmeverk samt att teckna 
överenskommelse om fastighetsreglering innebärande att ägare till 
Tallvik 7:14 förvärvar ca 1200 – 1500 m2 från Tallvik 7:9. 

 

Ledamöterna Bengt-Erik Rolfs (s), Ann-Louise Wäppling (s) samt Per-
Erik Olofsson (c) anmäler jäv och deltar ej i beslut 

 

Ledamot Marianne Sandström (sd) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget lagt förslag.  

Ledamot Marianne Sandström yrkar på avslag på förslag i ett särskilt 
yttrande 
 
"Särskilt yttrande p. 40 Förfrågan om försäljning av fastighet Tallvik 7:9 
– 
Ändamål terminal för lagring av virke som skall bli biobränsle 
Sverigedemokraterna yrkar avslag på förslaget till beslut. 
Sverigedemokraterna anser att fastigheten skall försäljas på anbud på 
den öppna marknaden och därmed säkerställa att fastigheten säljs till 
ett marknadsmässigt pris.  
Sverigedemokraterna är förvisso positiva till en försäljning men anser 
att denna skall ske på  
marknadsmässiga grunder. Det av kommunen föreslagna priset 55 
kr/m2 är lågt och  
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sannolikt inte i paritet med ett reellt marknadspris då taxan inte 
uppdaterats sedan 2015  
Skall en fastighet säljas enligt taxa skall denna baseras på ett 
marknadspris. 
Vidare bör utredas huruvida det är lämpligt med denna typ av 
verksamhet i anslutning till en  
verksamhet som tillverkar livsmedel i form av hundfoder, detta då den 
verksamhet som  
planeras bl.a. kan dra till sig skadedjur. 
Det är i beslutet även oklart vem som skall stå kostnaden för 
fastighetsregleringen och om  
kommunen eller Överkalix värmeverk skall ombesörja överlåtelsen av 
del av fastighet till  
Pondus. 
Att ett arrendeavtal föreligger förhindrar inte försäljning till annan än 
arrendator och  
arrendetiden löper ut den sista maj 2026. Arrendeavtalet är tecknat 
från 2023-06-01 och  
löper ut 2026-05-31. Det är också olyckligt att kommunen tecknar 
arrendeavtal tätt inpå  
försäljningar av fastigheter då detta kan uppfattas som om kommunen 
redan bestämt sig för  
en potentiell köpare av en fastighet genom att kommunen relativt kort 
innan beslut om  
försäljning tecknar arrendeavtal" 
 
 
Efter avslutad överläggning finner kommunstyrelsens ordförande att 
det finns två förslag till beslut 
 
1  Beredningens förslag 
2  Ledamot Marianne Sandströms (sd) yrkande  
 
Kommunstyrelsens ordförande ställer proposition på förslagen och 
finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med beredningens 
förslag 
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Beslutsunderlag 

Tekniska avdelningen har fortsatt utredningen tillsammans med Överkalix 
fjärrvärmeverk, vilket resulterat till följande: 
För att säkerställa värmeverkets fortsatta verksamhet är det av största vikt att 
bolaget förfogar över en markyta för lagring/hantering av bränsle. Överkalix 
värmeverk framlade därför önskemål om att Överkalix kommun försäljer 
marken till dem i stället för den tidigare intressenten. Värmeverket har i 
dagsläget ett hyresavtal för marken, vilket innebär att de även förfogar över 
en besittningsrätt. 
Innan fastigheten Tallvik 7:9 försäljs till Överkalix värmeverk tecknar 
kommunen samt ägaren till fastigheten Tallvik 7:14 (Pondus) en 
överenskommelse om fastighetsreglering, innebärande att en yta på ca 1200 – 
1500 m2 av Tallvik 7:9 försäljs till Pondus. 
Samtliga markpriser utgår från gällande taxa (55 kr/m2). 
 
Allmänna utskottets protokoll 2024-09-16 § 95 
Tjänsteskrivelse med tillhörande bilagor 
Särskilt yttrande Sverigedemokraterna 
Kommunstyrelsens protokoll 20241007 § 134 
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Kf § 81 Dnr 2024-000608  

Valärende 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

Ärendet utgår från dagordningnen 
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